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در�روزنامه

اقدام بهداشتی

روزنامه خراسان در شماره 3227 به تاریخ هشتم شهریور 1339در 
مطلبی در صفحه 6 آورده است: مدتی است که اهالی پائین شهر باداره 
اوقاف طبس و مقامات مربوطه شکایت میکنند که حوض محل وضو 
ساختن مسجد جامع برخلاف اصول بهداشتی است و آبهای آن همیشه 
متعفن است تا اینکه شکایت اهالی بمقام نخست وزیری باعث شد اداره 
اوقاف به تقاضای مردم ترتیب اثر بدهد. روز پنج شنبه 27 مرداد آقایان 
تجلی فرماندار و شهردار و آقای شهرزاد حسابدار اوقاف بمحل مزبور رفته 
و صورتمجلسی تنظیم کردند و قرار شده منبعی بزرگ بسازند و در اطراف 

آن شیرهائی نصب نمایند.

رویداد

بایدهای »ملانوری« برای شورای معادن

دستور به منع خام فروشی
معدنی  عسلویه  و  ایران  معادن  بهشت   - انصاری 
جنوبی  خراسان  برای  که  است  عناوینی  جمله  از 
استفاده می شود، استانی که با داشتن گنجینه ای 
از معادن غنی اما باز هم بهره چندانی از آن نمی برد 
زیرا بخش عمده ای از این گنجینه سال هاست که 

خام فروشی می شود. خراسان جنوبی 
با  معدنی  برداری  بهره  پروانه   657 با 
ذخیره قطعی 6 میلیارد و 700 میلیون 
تن، در ذخیره رتبه هفتم و در معادن فعال 
و اشتغال مرتبط رتبه چهارم کشور را دارد 
اما خام فروشی مواد معدنی استان نکته 
ای است که استاندار تازه نفس هم از آن 
گلایه و تاکید کرد که باید از خام فروشی 
مواد معدنی جلوگیری شود.»ملانوری« 
در شورای معادن استان با بیان این که یک 
ماده معدنی کوچک هم می تواند در راه 
تبدیل به مصنوعات پایین دستی، اشتغال 
و سرمایه ایجاد کند، افزود: در راه رسیدن 
به یک ماده معدنی در تمام مراحل مطالعه، 
اکتشاف و استحصال هزینه های زیادی 
می شود و حتی آسیب هایی برای محیط 

زیست و منابع طبیعی نیز به همراه دارد اما زمانی 
که برای تبدیل شدن به ثروت آماده می شود، آن را در 
اختیار دیگران قرار می دهیم که این خسارت های 

بسیار بزرگی را متوجه استان می کند.وی با تأکید 
بر این که ممانعت از خام فروشی مهم ترین دستور 
کار شورای معادن استان است، گفت: شورای معادن 
افزون بر بررسی مشکلات موجود، باید برای ارائه 
مشوق های خاص وترغیب سرمایه گذاران برنامه های 
جامعی داشته باشد. همچنین به عنوان 
یک اتاق فکر و قرارگاه عملیاتی روی گونه 
های مختلف مواد معدنی کار کند و برای 
بهره برداری هر چه بهتر و ارزش افزوده 
این کانی ها، بر اساس خرد جمعی برنامه 
ریزی داشته باشد.به گفته وی، استفاده از 
ظرفیت دستگاه های مختلف و استفاده از 
این قابلیت ها در قالب انعقاد تفاهم نامه نیز 
از دیگر وظایف شورای معادن استان است.
وی متذکر شد: توجه حوزه معدن به دلیل 
اهمیت و جایگاهی که دارد به طور ویژه 
در دستور کار است و آغوش استان برای 
حضور و حمایت از سرمایه گذاران بخش 

معدن باز است.

واگذاری معادن خاص به 
دهیاری ها و شهرداری ها

به خبرنگار ما گفت:  سرپرست سازمان صمت هم 
بر واگذاری معادن با شرایط خاص به دهیاری ها 

و شهرداری ها تاکید دارم . وی افزود: دهیاری ها 
استفاده  ساختمانی  مصالح  معادن  از  توانند  می 
کنند.»جرجانی« با بیان این که شهرداری ها و دهیاری 
ها نیاز به سرمایه گذاری ندارند بلکه با این کار کمک 
می شود تا در خرید مصالح نیازشان برطرف شود، 
افزود: این اقدام باهدف ایجاد درآمد پایدار برای 
دهیاری ها و شهرداری ها و توسعه خدمات شهری و 

روستایی انجام می شود.
توانند  می  ها  دهیاری  و  ها  شهرداری  همچنین 
با فروش مواد معدنی در اختیار، به دهیاری ها و 
شهرداری های دیگر مناطق، درآمدزایی کنند البته 
انتفاع دهیاری ها و شهرداری ها از این معادن، تابع 
قانون است و طی کردن تمام مراحل قانونی را می 
طلبد.به گفته وی بر اساس مصوبه شورای معادن 
محدوده هایی در اختیار شهرداری ها و دهیاری ها 

قرار می گیرد که برای امور عمرانی آن ها مفید باشد.
وی از وجود 252 معدن راکد در استان خبر داد و 
تاکید کرد که این معادن به دلیل فاصله بسیار با مراکز 
فراوری کشور، ماشین آلات کهنه و قدیمی و نبود 
زیرساخت راکد شده اند ولی عارضه یابی و سپس 
تعیین تکلیف شدند تا درگام نخست اخطار بگیرند 
و بعد از دریافت دو اخطار اگر درخصوص راه اندازی 
معدن اقدام نشد، سلب صلاحیت و پروانه آن ها باطل 

می شود و هفت پروانه باطل شده است.

چرا در قاین هیچ نظارتی بر مصوبات ستاد مقابله  ●
باکرونا در برخی نقاط نیست و مسئولان مربوط 
اقدامی انجام نمی دهند؟ آرامستان فرخ آباد در 
روزهای گذشته شاهد حضور جمعیت زیادی از 
مردم بود! مگر قرار نبود در آرامستان ها برای مدتی 
منع ورود اجرا شود؟ آیا در شرایطی که شهر تقریبا 
به حالت تعطیل درآمده است و کسبه همکاری 
خوبی در اجرای طرح محدودیت ها دارند، نباید 
نظارتی بر مکان های با ازدحام بالا انجام شود؟ 
مگر آرامستان ها یکی از مکان های اصلی شیوع 

کرونا نیست؟
یک ظرف ماست 600 گرمی هفته گذشته پنج  ●

هزار تومان قیمت داشت اما روز گذشته به هشت 
هزار تومان عرضه می شد. باید دست مریزاد گفت 
به مسئولانی که مدام دم از نظارت بر بازار می زنند.

 با دندان درد به چند مطب دندان پزشکی در  ●
قاین سر زدم که کار نمی کردند. سرانجام دو مطب 
فعال پیدا کردم ولی نه تنها برای معاینه وقت ندادند 
بلکه منشی ها گفتند اگر هم معاینه انجام شود 
تا دو ماه دیگر و حتی اسفند نوبت خالی ندارند. 
مسئولی نیست که برای حضور یک پزشک دایم 
در این شهر برنامه ریزی کند تا در مرکز بهداشت 
یا بیمارستان حاضر باشد. اگر کسی دچار دندان 

درد شدید شد باید چه کند؟
 در جایی خواندم دانشگاه پیام نور بیرجند،  ●

طبس، فردوس، قاین و ... در مقطع کارشناسی 
که  این  حال  کنند  می  پذیرش  دانشجو  ارشد 
نامی از دانشگاه قدیمی نهبندان با وجود دانش 
آموختگان ارشد و دکترا در رشته های مختلف و 
متنوع دانشگاهی، وجود نداشت. همت و دلسوزی 
لازم وجود ندارد و این موضوع مانع توسعه دیار 

آسبادها  و ماندگار نشدن جمعیت است. 

هشدار دادستان به بانک ها
بانک ها و موسسات مالی و اعتباری حق صدور 
اجراییه علیه کارخانه های فعال استان را ندارند. 
و  عمومی  دادستان  »نسائی«  الاسلام  حجت 
انقلاب مرکز استان گفت: با توجه به رهنمودهای 
رهبر انقلاب مبنی بر حمایت از تولید داخلی 
و حمایت قضایی از سرمایه گذاری و مالکیت 
مشروع در شرایط نامناسب اقتصادی کنونی، 
بانک ها و موسسات مالی و اعتباری استان باید 
از صدور هرگونه اجراییه و عملیات اجرایی علیه 
کارخانه هایی که درحال تولید هستند بدون رای 

دادگاه و دستور مقام قضایی خودداری کنند.
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 2 سارق حرفه ای
در کمند قانون

دو سارق حرفه ای که دست به 17 فقره سرقت 
زده بودند، به دام افتادند. جانشین پلیس آگاهی 
و  طلا  سرقت  فقره  چند  وقوع  با  گفت:  استان 
جواهر از منازل و اماكن خصوصي و ایجاد جو 
نارضایتي در بین مردم، این موضوع به صورت ویژه 
در دستور كار پلیس قرار گرفت و یك سارق حرفه 
اي غیر بومي هنگام ارتكاب جرم دستگیر شد و 
از همکاری با سارق دیگر گفت. به گفته سرهنگ 
»بازدیدي« ماموران با رد زنی، مخفیگاه سارق دیگر 
را شناسایي و او را هم دستگیر كردند و متهمان 

پرده از 17 فقره سرقت منازل برداشتند.

پارک برای »کاظمیه« 

حسین قربانی – ورودی خیابان کاظمیه با احداث یک پارک زیبا می شود. 
شهردار بیرجند، گفت: سامان دهی فضای سبز متصل به آرامستان در ابتدای 
خیابان کاظمیه در زمینی به مساحت 9 هزار و 500 متر مربع با به سازی و 

احداث پارک محله ای انجام خواهد شد. 
»جاوید« با اعلام تهیه طرح مطالعاتی احداث این پارک افزود: محوطه سازی، 
نصب وسایل تندرستی، طراحی فضای سبز و زمین بازی کودکان در این زمینه 

انجام می شود.

مسافران کرونایی محروم از جابه جایی
وضعیت ابتلای مسافران به کرونا  قبل از صدور بلیت، کنترل می شود.

 مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای گفت: پنج هزار و 520 نفر از ابتدای 
طرح محدودیت تردد  تا چهارم آذر به استان وارد و چهار هزار و 116 نفر خارج 

شده اند.
 به گفته »جلال زاده« در زمینه اجرای مصوبات ستاد ملی مدیریت کرونا مبنی بر 
جابه جا نشدن متقاضیان سفر دارای تست مثبت کرونا با ناوگان عمومی برون 
شهری، برای برقراری ارتباط نرم افزاری سامانه صدور بلیت شرکت های حمل 

و نقل مسافر با پایگاه داده وزارت بهداشت اقدام شده است.

دهه فجر آغاز مرحله اول پارک موزه دفاع مقدس

 حسین قربانی – مرحله اول پارک موزه دفاع مقدس 
استان با همکاری دستگاه های اجرایی دهه فجر 

امسال آغاز می شود.
به گزارش خبرنگار ما، احداث باغ موزه دفاع مقدس 
استان سال ۸5 کلنگ زنی شد ولی با تخصیص 
نیافتن اعتبار و با گذشت حدود 14 سال و با وجود 
وارد مرحله  و کشور  وعده های بسیار مسئولان 
اجرایی نشد اما در هفته دفاع مقدس به مناسبت 
چهلمین سال دفاع مقدس یک بار دیگر کلنگ زنی 

شد تا کار رنگ اجرایی به خود بگیرد.
شهرداری  آمادگی  از  بیرجند  شهردار  »جاوید« 
برای اختصاص اعتبار به پروژه پارک موزه دفاع 
مقدس و شروع عملیات اجرایی آن در سال 1400 
خبر داد وگفت: دراجرای پارک موزه دفاع مقدس 
مشخص  بخش  هر  متولی  اجرایی  دستگاه  باید 
این  برای  نیز  استانی  خاص  اعتبارات  و  شود 
منظورتخصیص یابد و در صورت معرفی شهرداری، 
در سال آینده اعتباری از محل اعتبارات داخلی 
برای اجرای پارک موزه دفاع مقدس اختصاص 
خواهد یافت. مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش های 
دفاع مقدس استان هم اظهارکرد: دغدغه اصلی 
در شرایط فعلی احداث پارک موزه دفاع مقدس 
است که امیدواریم با ورود شهرداری به این موضوع 

و صدور پروانه ساختمانی رایگان به عنوان آورده 
شهرداری این طرح عملی شود.

سرهنگ »فلاحی« با اشاره به این که نقشه های 
فنی برای احداث آماده شده است و تسطیح زمین 
در حال انجام است، افزود: از مجموع 31 هکتار 
زمین مد نظر 1۸ هکتار برای احداث فضای سبز  
تحویل شهرداری شده است که امیدواریم بخشی 
از آن امسال اجرایی شود. به گفته وی، هرچند 
اعتبار مد نظر برای این منظور از سوی استانداری 
یک  اما  نیافت  اختصاص  بیرجند  شهرداری  به 
میلیارد تومان استانداری کمک کرده و یک میلیارد 
تومان هم در بودجه امسال پیش بینی شده است. 
برای تخصیص اعتبار در بودجه 1400 با سازمان 
مدیریت و برنامه ریزی و نمایندگان استان در مجلس 
جلساتی برگزار و این هفته هم در دیدار با استاندار 

مطرح خواهد شد.
دکتر»تقی زاده «رئیس شورای اسلامی شهر بیرجند 
هم با بیان این که اگر شهرداری امسال پیشنهادی 
برای اختصاص بودجه به شورا بدهد، مساعدت 
لازم انجام خواهد شد، افزود: 500 میلیون تومان 
از محل اعتبارات داخلی شهرداری برای امسال 
 1400 بودجه  در  اما  است  شده  گرفته  نظر  در 

شهرداری اعتباری تخصیص خواهد یافت.

گزارشی از حضور بی توجه برخی شهروندان به محدودیت های کرونایی

بنددره؛ تفریح با چاشنی کرونا

قاسمی- یک هفته ای از تشدید محدودیت ها به ویژه 
منع رفت و آمدها و تعطیلی برخی صنوف می گذرد، 
تصمیم هایی که همه با هدف کاهش ابتلا به کرونا 
و نزولی شدن آمارها گرفته و همکاری کسبه هم 
مطلوب ارزیابی شده است. در این بین ورودی پارک 
ها با نوار زرد خطر بسته شده است تا از هر تجمعی 
خودداری شود، رفت و آمد به شهرهای پرخطر کرونا 
به شدت تحت کنترل است و....  هر چند در دوره قبل 
محدودیت های کرونایی، رفت و آمد به نقاط تفریحی 
هم منع داشت و مسیر بسته بود اما این بار راه به 
مناطق تفریحی از جمله بنددره باز است و همچنان 
خانواده ها و افرادی که محدودیت ها را زیر پا گذاشته 
اند به این مناطق رفت و آمد می کنند و به خصوص در 
دو روز آخر هفته گذشته شاهد جمع زیادی از افرادی 
بود که باز هم دست از تفریح برنداشتند و در خانه 

نبودند.به گزارش خبرنگار ما، مسیر بولوار بنددره 
روز گذشته از همان ابتدای صبح میزبان مهمانان 
پیاده و سواره ای بود که بند کرونا را به این منطقه 
حمل می کردند. هر چند تعداد افرادی که ماسک 
به جمعیت در حال تردد زیاد  بودند نسبت  نزده 
نبود و شاید هوای آزاد را بهانه ای برای این کار می 
دانستند اما کم نبودند خانواده هایی که مانند قبل از 
کرونا، کنار بولوار و بنددره بساط چای و ناهار و حتی 
قلیان شان برپا بود.افرادی که نزدیک خودروی شان 
مشغول استراحت، تفریح و بازی بودند و تصویری از 
یک مکان تفریحی یا روز جمعه ای عادی را یادآوری 
می کردند حتی آلاچیق های مسیر که هنوز تکمیل 
نشده است ،میزبان مهمانان کرونا شده بود.رفت 
و آمد افراد پیاده و خودروها در مسیر تا عصر نیز در 
حالی ادامه داشت که چادر مسافرتی، توپ بازی، 
بساط سفال و گلدان و چند قدم جلوتر اسباب بازی 

فروشی برپا شده بود. ادامه مسیر بنددره و قبل از 
پیچ اصلی شاهد حضور جوانانی بود که قلیان و شیر 
بلال می فروختند و در ادامه مسیر خودروهایی 
بدون سرنشین در اطراف بند متوقف شده بودند 
و به نظر می رسید سرنشینان دل به کوه زده اند.
ورودی ها به بنددره همچنان باز است و خودروهای  
زیادی در مسیر اصلی پارک شده اند. در بساط چند 
جوان قلیان هایی دود می شود و با این که ظهر است 
خانواده ای چند نفره دنبال جای مناسبی برای ناهار 
تازه  خوردن هستند.چند خانواده هم در فضای 
ساز اطراف بنددره مشغول صرف ناهار شده اند. 
خودروها و صدای جوانان از گوشه و کنار بند به گوش 
می رسد.  موتورها و خودروهایی از مسیر بند می 
گذرند و رفت و آمد تا چشمه بهشت ادامه دارد. انگار 
کرونا فقط در شهر جا به جا می شود و مهمانان بند 
در امان هستند.مسئول و نظارتی هم در کار نیست، 
مردم فراموش کرده اند که مهم ترین عامل در مقابله 
با کرونا خودشان هستند. مهمانان بند دره همچنان 

بی توجه به کرونا، تفریح می کنند و ... .

مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری سهام عدالت استان مطرح کرد

ضرورت عضویت در سجام و دریافت کد بورسی

داران  ــام  ــ ــه ــ س
ســـهـــام عـــدالـــت 
زودتر  هرچه  باید 
بــرای عضویت در 
ســجــام و دریــافــت 
کــد بــورســی خود 

اقدام کنند.
مدیر عامل شرکت 
گذاری  سرمایه 
سهام عدالت در خراسان جنوبی به خبرنگار ما 
گفت: در استان بیش از 470 هزار نفر روش غیر 
مستقیم را انتخاب و از دارندگان سهام عدالت 
در استان فقط 159هزار و ۸25 نفرکد سجام 

را دریافت کرده اند.
به گفته »قاسمی« این تعداد شامل حدود 34.5 
درصد مشمولان است و آمار کمی را نشان می 
دهد و شهروندان باید هرچه سریع تر در خصوص 
عضویت در سجام و دریافت کد بورسی خود 
اقدام کنند چرا که موضوعی الزامی و ضروری 
است.وی با بیان این که افرادی که روش غیر 

مستقیم را انتخاب کرده اند سهام دار شرکت 
های سرمایه گذاری استانی هستند که در زمان 
ثبت نام سهام عدالت آن جا ساکن بودند، افزود: 
درنتیجه شرکت های همان استان مدیریت 

سهام آن ها را عهده دار شده اند.
قاسمی گفت: در ماه های گذشته این شرکت 
ها در بورس پذیرفته شده و سهامشان در بورس 
قابل معامله است اما این افراد باید هرچه سریع 
تر در سامانه سجام ثبت نام و کد بورسی دریافت 

کنند تا از خدمات و مزایای آن بهره مند شوند.
وی با برشمردن برخی از مزایای عضویت در 
سجام و دریافت کد بورسی گفت: اطلاع از 
تعداد سهام و دریافت گواهی نامه الکترونیکی، 
سود  دریافت  سهام،  پذیری  معامله  امکان 
عملکرد سالانه، حضور الکترونیکی در مجمع 
عمومی، درخواست عضویت در هیئت مدیره، 
اعمال نظر درباره عملکرد مدیران، مشارکت 
در افزایش سرمایه اجتماعی،کمک به بهبود 
عملکرد مدیران و امکان وثیقه گذاری برای 
دریافت وام از مهم ترین مزایای این اقدام است.

12500کرونایی
تا روز پنج شنبه با انجام 29 هزار و53 آزمایش 
تشخیصی، 12 هزار و472 بیمار مبتلا به کرونا 
بهداشتی  شدند.معاون  شناسایی  استان  در 
دانشگاه علوم پزشکی بیرجند با بیان این که در دو 
روز گذشته 316 بیمارکرونایی دیگر شناسایی 
شدند، گفت: در دو روز گذشته با فوت 20 نفر از 
هم استانی ها، مجموع قربانیان ویروس کشنده به 
5۸5 نفر رسید.به گفته دکتر »مهدی زاده« تا روز 
گذشته با انجام 29 هزار و 53 آزمایش تشخیص 
کرونا، 12 هزار و 472 بیمار مبتلا به کرونا در 
خراسان جنوبی شناسایی شدند. وی از وخامت 
حال 1۸ بیمار کرونای مثبت در بخش مراقبت 
های ویژه خبرداد وگفت: هم اکنون 33۸ بیمار 
حاد تنفسی در بیمارستان ها بستری هستند که 
از این تعداد 221 نفر به کرونا مبتلا شده اند و 52 

بیمار در بخش مراقبت های ویژه به سر می برند.

ادارات آموزش و پرورش یک 

هفته غیر فعال شد

تعطیلی ادارات فقط با 
تصمیم استاندار

به جز فرمانداری و استانداری اگر دستگاهی 
بخواهد درخصوص تعطیلی تصمیم بگیرد باید 
با استاندار مشورت کند.پیرو اخبار درج شده در 
فضای مجازی مبنی بر تعطیلی ادارات از امروز، 
تا  رفت  استانی  مسئولان  سراغ  به  ما  خبرنگار 
آخرین وضعیت را جویا شود که در این زمینه با 
وجود تماس های مکرر با معاون توسعه مدیریت 
اما  نکرد  دریافت  پاسخی  استانداری  ومنابع 
مدیر کل حوزه استاندار به خبرنگار ما گفت: پیرو 
آخرین دستورالعمل های ابلاغی مبنی بر تعطیلی 
ادارات آن چه تا لحظه ارسال خبر اعلام شده این 
است که به جز فرمانداری ها و استانداری ها، بقیه 
درخصوص  بخواهند  اگر  دولتی  های  دستگاه 
تعطیلی مجموعه خود تصمیم گیری کنند قبل از 
اجرای این برنامه باید استاندار را در جریان قرار 
دهند.به گفته »محبی« جزئیات و تصمیم های 
بیشتر قرار است امروز در ستاد کرونای استان 
گرفته شود.مدیرکل آموزش و پرورش هم گفت: 
ادارات آموزش و پرورش شهرستان های دارای 
وضعیت قرمز از شنبه هشتم آذر به مدت یک هفته 
تعطیل است.»واقعی« افزود: فقط تعداد معدودی 
از افراد که به تشخیص مدیران آموزش و پرورش 
شهرستان ها و مناطق، حضورشان برای انجام به 
موقع ماموریت های اصلی و دارای فوریت اجتناب 

ناپذیر است در محل کار حاضر خواهند بود.

25 میلیارد کمک مومنانه در گام سوم
نخستین گام از سومین رزمایش کمک های مومنانه در 
استان با حضور نماینده ولی فقیه در استان و استاندار 

آغاز شد.
استاندار در این مراسم،گفت: امید است با همبستگی 
و مشارکت خیران و نیک اندیشان این کمک ها ادامه 
داشته باشد تا قشرهای آسیب دیده از کرونا در این 
شرایط در تأمین حداقل های زندگی خود، کمتر با 

مشکل مواجه شوند.
به گفته »ملانوری« امروز کرونا بحرانی جدی است 
که تمام دنیا را فرا گرفته است البته بسیجیان در این 
شرایط بحرانی نیز به میدان آمده و کمک های خود را 

از مردم دریغ نکرده اند.
فرمانده سپاه انصار الرضا )ع( استان نیز گفت: در این 
مرحله، کمک ها در قالب های مختلف و گسترده تر 
جمع آوری می شود و به دست مردمی که مشکلات 

مختلف دارند، می رسد.
مجموع  مرحله،  این  در  گفت:  »قاسمی«  سردار 
معیشتی،  بسته های  شامل  مومنانه  کمک های 
بسته های بهداشتی، آزاد سازی زندانیان غیر عمد 
، جهیزیه و ... حدود 25 میلیارد تومان است. وی 
ازپرداخت حدود 30 میلیارد تومان تسهیلات در این 

مرحله نیز خبر داد.


